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AD. 1 OTWARCIE SESJI I POWITANIE. 

 Otwarcia V Sesji Rady Miejskiej w Skórczu IX kadencji o godz. 16.00, dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski. Przewodniczący przywitał radnych, 

Burmistrza oraz wszystkich przybyłych na sesję.  

 

AD. 2 STWIERDZENIE KWORUM. 

 Przewodniczący stwierdził na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu),  

że w sesji uczestniczy 13. radnych, więc jest kworum.  

 

AD. 3 PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z POPRZEDNIEJ SESJI RADY. 

 W związku z brakiem uwag co do treści protokołu z poprzedniej sesji, 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem protokołu – 13. radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0.  

Protokół z IV sesji Rady Miejskiej w Skórczu, która odbyła się 25 czerwca 2024 r. 

został przyjęty bez uwag. 

 

AD. 4 ZGŁASZANIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD. 

  (porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 

Radni nie wnieśli żadnych wniosków do porządku obrad.  

 

CZĘŚĆ DRUGA – OBRADY  

W tej części obrad Burmistrz Miasta wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej 

wręczyli pani Emilii Majkowskiej Akt nadania stopnia awansu zawodowego na stopień 

nauczyciela mianowanego. Radni nagrodzili p. Emilię gromkimi brawami. 

 

AD. 1 ROZPATRZENIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY 

UCHWAŁY BUDŻETOWEJ GMINY MIEJSKIEJ SKÓRCZ NA 2024 ROK.  

 (załącznik nr 3 do protokołu) 

Powyższy projekt uchwały bardzo szczegółowo przedstawiła zebranym Skarbnik 

Miasta Krystyna Bogulska. 
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W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, Przewodniczący Rady Miejskiej 

Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania                   

był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 13, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr V/26/2024 Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 05 września 2024 r. została podjęta. 

 

AD. 2 ROZPATRZENIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY 

WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ GMINY MIEJSKIEJ SKÓRCZ  

NA LATA 2024 - 2033.  (załącznik nr 4 do protokołu) 

Powyższy projekt uchwały szczegółowo omówiła Skarbnik Miasta Krystyna 

Bogulska. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, Rafał Kosecki stwierdził, że koszt jakże 

słusznej inwestycji polegającej na przebudowie i rozbudowie remizy OSP w Skórczu tak 

mocno wzrósł zapewne na skutek przetargu. Radny pytał, czy dobrze rozumie, że 

przedstawione przez panią Skarbnik dochody mają zabezpieczyć środki na sfinansowanie 

tego wzrostu? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak.  

Burmistrz Janusz Kosecki wyjaśnił, że taka strategia została przyjęta na potrzeby 

projektu tej uchwały, natomiast z informacji, które mamy wynika, że co do nowych 

budżetów, jakie są planowane na 2025 rok ze strony rządowej, to może się okazać, że będzie 

tak dobrze, że nie będziemy musieli brać kredytów na to, aby pewne rzeczy i wkłady własne 

do naszych inwestycji finansować, ponieważ jak sprawdzaliśmy rok do roku, to nasz budżet 

w dotacjach i subwencjach, wzrośnie o około 4,5 mln zł. To jest taka dobra wiadomość, o 

której chciałem Państwu na koniec sesji powiedzieć, ale w związku z tym, że temat 

zabezpieczenia środków na tą inwestycję został poruszony, mogę powiedzieć, że te środki 

będą, nawet, gdyby nam się nie udało sfinalizować tych sprzedaży.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej Rafał Kosecki powiedział, że trochę przyjrzał 

się tej inwestycji, mając ogólne pojęcie w tym zakresie i szczerze mówi, że to już jest 

naprawdę wysoki budżet. Trochę już z panem kierownikiem rozmawiałem na ten temat i 

szkoda, że wpłynęła tylko jedna oferta. Ja powiem szczerze, że pracowałem w samorządzie 

14 lat przy inwestycjach i zawsze jak jest jedna oferta… Bo kosztorysowo tam było dwa 

miliony ileś… 
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Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że kosztorysowo było tam około 4 milionów. 

W momencie, jak składaliśmy wniosek do Polskiego Ładu, to nie mogliśmy go złożyć na 

wyżej, niż dwa miliony, bo to był taki max, jaki mogliśmy dostać. Łącznie mogliśmy dostać 

10 milionów, z czego 8 mln zł na drogi. Tu wzięliśmy 2 miliony na budynek straży, natomiast 

to było 85% tego, co mogliśmy otrzymać w ramach Ładu. My założyliśmy, że to powinno 

starczyć, natomiast na etapie dokumentacji i dostosowania budynku do obowiązujących 

przepisów, to okazało się, że niestety, te koszty rosną niebotycznie. Teraz się okazuje, że 

klatka schodowa, która jest w budynku, nie spełnia wymagań. Okna, które graniczą z 

sąsiednimi nieruchomościami, muszą być w klasie ochrony przeciwpożarowej. Do tego 

jeszcze oczywiście niestabilny grunt, który był nawieziony w części, która ma być 

dobudowana oraz wiele innych elementów, które należy dostosować. To tworzy tak naprawdę 

potężny wysiłek finansowy. Burmistrz podzielił się również z radnymi refleksją z rozmowy z 

Wójtem Gminy Kościerzyna, który niedawno otwierał oferty na budowę sali sportowej przy 

szkole w jednej z miejscowości u siebie. Miał w budżecie zaplanowane 14 mln zł. Najniższa 

oferta wyniosła 15,6 mln zł, a ostatnia ponad 22 mln zł. Zastanawiający jest niesamowicie 

wysoki koszt utylizacji rozbiórki. Samo zburzenie i utylizacja jakieś małej sali sportowej, 

która jest przy tej szkole, to koszt ponad miliona złotych. To są potężne pieniądze. Myśmy o 

tym nigdy nie mówili, ale ja też zwróciłem na to uwagę. Musimy część budynku rozebrać, 

wyburzyć całą klatkę schodową wieży, żeby w ogóle spełnić warunki powszechnie 

obowiązujące w budownictwie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rafał Kosecki powiedział, że rozumie to 

tak, że spróbujemy to sfinansować z dochodów, na co pani Skarbnik odpowiedziała, że tak.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Henryk Czarnecki pytał, czy jest 

zainteresowanie kupnem tych działek przy obwodnicy, które będziemy chcieli sprzedać? 

Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że mamy kilka działek do sprzedaży. Główna 

działka, o której myślimy, za te duże pieniądze, to oczywiście ta działka przy obwodnicy. 

Kolejna działka, którą odzyskaliśmy po kilkunastu latach, to działka po tzw. spółce mięsnej. 

Czyli grunt, który był przekazany jako wkład własny do spółki mięsnej jeszcze wtedy przez 

Miasto i Gminę Skórcz. I oczywiście pomniejsze działki, które były już przedmiotem obrad i 

wyrażenia zgody przez Radę Miejską na wcześniejszych sesjach.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Roman Pietrzykowski pytał, czy przebudowa 

remizy OSP nie zamknie nam w przyszłym roku rzeczy, które musimy utrzymać, które na ten 

rok nie zostały ukończone? Brakuje nam na jednym budynku około 100 tys. zł. Wszyscy 

wiedzą, że przedszkole nie jest skończone. Trzeba jeszcze trochę zainwestować, żeby je 

uszczelnić, delikatnie rzecz ujmując. Czy modernizacja dróg, które musimy dokończyć, żeby 
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nie zalewało ludzi, podnieść niektóre krawężniki, sprzątanie miasta, utwardzenie i wymiana 

kostki koło bloków. Tam jest taki odcinek około 100 metrów, które zostało jeszcze w trylince. 

Parking, który jest nieskończony przy blokach i tumany kurzu i spalin, które się tam 

przewijają. I kamienie wszędzie. To takie rzeczy i czy one nie zostaną pominięte  w kolejnym 

roku? Bo to jest potężny pieniądz, a pan Burmistrz w swoim sprawozdaniu mówił również, że 

ma zamiar kupić duży wóz bojowy. Ta cena, jak się orientowałem, też jest wysoka. To jest 

fajny prezent. Ja nie mówię, miastu by się może przydał, bądź nie. Ale to już wtedy będzie 

dla tego, kto po Panu przyjdzie, jak gdyby można powiedzieć - siekiera w krzyż.  

Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że gdybyśmy nie mieli tej wiedzy, którą mamy 

dzisiaj odnośnie dużo wyższego budżetu w roku następnym i kolejnych latach, to pewnie 

byśmy się długo zastanawiali, co robić, czy robić, czy warto, czy oddać po prostu dwa 

miliony złotych. Myślę, że gdybyśmy oddali te dwa miliony złotych, to nasi strażacy by nam 

tego nie wybaczyli. Myślę, że co do tego jesteśmy zgodni. Ja wiem, że sporo trzeba dołożyć. 

Wszyscy jesteśmy zdziwieni, bo nikt z nas nie myślał, że koszty dostosowania obiektu do 

obecnych przepisów, będą takie wysokie. Jeżeli chodzi o pozostałe rzeczy. O budowę 

chodników, dróg, to nasze wkłady związane z drogami, które już budujemy, to akurat na te 

trzynaście odcinków, które są realizowane, pieniądze w budżecie mamy oczywiście 

zabezpieczone.  

Wiceprzewodniczący Roman Pietrzykowski mówił, że mu chodzi o utrzymanie, na co 

Burmistrz powiedział, że na utrzymanie również i że mówi o 4,5 mln złotych dodatkowych 

środków.  

Wiceprzewodniczący Roman Pietrzykowski powiedział, że utrzymanie to jest również 

sprzątanie, odwadnianie, odśnieżanie, czyszczenie studzienek, zbieranie piachu na 

chodnikach, którego gdzieniegdzie na chodnikach jest po dwa wiadra, co nie zostało 

zamiecione po zimie, lub było nawiezione. Naprzeciwko biblioteki od dwóch miesięcy leżą 

dwa wiadra piachu i tego nikt nie ruszył z chodnika. Nie wiem, może jeszcze trochę, to radni 

będą musieli się przejść, bo nie ma komu pracować. Za chwilę do ZGM-u będziemy musieli 

doinwestować, bo zamiatarka ma już zużyte szczotki, widziałem jak ostatnio jechała. Czy 

będzie nas stać na to, by to ruszyć i normalnie funkcjonować? Powiem Panu, że żeby 

dopełnić obowiązku przeglądów gwarancyjnych w przedszkolu, to 25 tys. zł nie starczy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski zwrócił się z pytaniem do 

Burmistrza czy będziemy w stanie, czy nie będziemy w stanie? 

Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że będziemy w stanie.  
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W związku z brakiem dalszych pytań co do projektu uchwały, Przewodniczący Rady 

Miejskiej Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik 

głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 13, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr V/27/2024 Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 05 września 2024 r. została podjęta. 

 

AD. 3 ROZPATRZENIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA 

ZGODY NA SPRZEDAŻ W TRYBIE PRZETARGU NIEOGRANICZONEGO 

USTNEGO LOKALU MIESZKALNEGO NR 3 POŁOŻONEGO W SKÓRCZU  

W BUDYNKU PRZY UL. SOBIESKIEGO 28, STANOWIĄCEGO WŁASNOŚĆ 

GMINY MIEJSKIEJ SKÓRCZ. (załącznik nr 5 do protokołu) 

Powyższy projekt uchwały przedstawił zebranym kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Marcin Hałas. 

W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, Przewodniczący Rady Miejskiej 

Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania                   

był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 13, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr V/28/2024 Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 05 września 2024 r. została podjęta. 

 

AD. 4 ROZPATRZENIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA 

ZGODY NA SPRZEDAŻ W TRYBIE PRZETARGU NIEOGRANICZONEGO 

USTNEGO LOKALU MIESZKALNEGO NR 12 POŁOŻONEGO W SKÓRCZU  

W BUDYNKU PRZY UL. OGRODOWEJ 3, STANOWIĄCEGO WŁASNOŚĆ 

GMINY MIEJSKIEJ SKÓRCZ. (załącznik nr 6 do protokołu) 

Powyższy projekt uchwały przedstawił zebranym kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Marcin Hałas. 

W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, Przewodniczący Rady Miejskiej 

Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania                   

był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 13, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr V/29/2024 Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 05 września 2024 r. została podjęta. 

 

AD. 5 ROZPATRZENIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA 

WYSOKOŚCI OPŁATY ZA WPIS DO REJESTRU ŻŁOBKÓW  

I KLUBÓW DZIECIĘCYCH. (załącznik nr 7 do protokołu) 

Powyższy projekt uchwały przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Krystyna 

Bogulska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski pytał, czy to prawda, że w 

Skórczu ktoś, jakiś podmiot, oficjalnie zgłosił się do organizacji żłobka? 

Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że bodajże w czerwcu, spotkał się z 

przedstawicielami fundacji w związku z poszukiwaniem lokalu na ewentualne otwarcie 

żłobka, klubu dziecięcego. Niestety takim lokalem nie dysponujemy. Poprosiłem, by 

sprawdzili, czy są jakieś inne możliwości na terenie miasta. Od tego czasu nie miałem z 

Państwem kontaktu. Kilka tygodni temu ukazała się w mediach społecznościowych 

informacja, że takowy żłobek, czy klub dziecięcy będzie w Skórczu funkcjonował. To też jest 

oficjalna informacja ze strony Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego. Mówiła ostatnio o tym 

również pani Wojewoda na swojej konferencji, że w Skórczu, m.in. też będzie funkcjonował 

żłobek. Ten podmiot, który złożył wniosek o dofinansowanie, będzie prowadził trzy żłobki z 

tego samego wniosku. Dwa w Skarszewach i jeden w Skórczu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rafał Kosecki powiedział, że fundacja 

ta zgłosiła się do właściciela obiektu na ul. Głównej 42, w sąsiedztwie urzędu, było to bodajże 

po rozmowie z panem Burmistrzem i tam zostały podjęte wstępne ustalenia, że jeżeli obiekt, 

który znajduje się tam w części parterowej spełni ich warunki, to tak, ale na dzisiaj żadna 

umowa nie jest podpisana. Przyznam szczerze, że tak się czułem trochę zniesmaczony, bo nie 

ogłasza się takich rzeczy, jak się nie ma podpisanej umowy, czy jakieś promesy. Po mojej 

interwencji telefonicznej, że wypadałoby uzgodnić pewne kwestie, przedstawicie fundacji się 

nagle w trybie pilnym pojawili. Oczywiście rozmowy trwają, ale nie ma jeszcze ostatecznej 

decyzji, że żłobek, to ma być chyba klub dziecięcy, tam będzie. To tak dla Państwa 

informacji. Ja oczywiście nie mam nic przeciwko. Jeżeli to ma jakiejś części społeczeństwa 

pomóc w powrocie do pracy, bo będą mogli w odpowiednim miejscu zostawić swoje małe 

dzieci, to ja nie mam nic przeciwko. Chyba największym atutem jest to, że przez ileś lat to 

praktycznie jest non profit. Tam jakieś symboliczne opłaty są. Także jest dosyć duża dotacja 

na koszty utrzymania. To tylko tyle wiem. Jeszcze umowy formalnej nie ma, aczkolwiek 

rejestr można otworzyć.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski powiedział, że w naszym 

miasteczku jest potrzebny żłobek.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rafał Kosecki powiedział, że rozmawiał 

na ten temat z panem Burmistrzem i liczyli na to, że może kiedyś przy przedszkolu uda nam 

się taki żłobek otworzyć. Oczywiście wcale nie jest powiedziane, że tak nie będzie, ale to 

wymaga sporych nakładów.  

Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że myśli iż ten temat nie jest Państwu radnym 

obcy, ponieważ mówił już o tym, jakie środki można pozyskać na remont lub budowę takiego 

miejsca, żłobka lub klubu. Co do klubu są mniejsze wymagania, więc nie dziwię się, że 

fundacja poszła w tą stronę. Pamiętacie Państwo jak mówiłem, że w przypadku żłobka jest 

również wymagana opieka medyczna. Pielęgniarka powinna być dostępna dla dzieci, które w 

tym żłobku się znajdują. Jeżeli chodzi o dofinansowanie, to jak rozmawialiśmy o tym kilka 

miesięcy temu, to było to ponad 800 zł dofinansowania miesięcznie na jedno dziecko przez 

okres trzech lat. Pytanie, jakie wyjdą koszty prowadzenia tego żłobka w przeliczeniu na jedno 

dziecko? Ale wiemy, że wchodzi już kolejne 1500 zł, z którego będzie można spokojnie 

pokryć ewentualną różnicę.  

W związku z brakiem dalszej dyskusji nad projektem uchwały, Przewodniczący Rady 

Miejskiej Krzysztof Czapiewski zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik 

głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 13, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr V/30/2024 Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 05 września 2024 r. została podjęta. 

 

Raport zbiorczy z przebiegu wszystkich głosowań, które odbyły się podczas V sesji 

Rady Miejskiej w dniu 05 września 2024 r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

CZĘŚĆ TRZECIA – ZAKOŃCZENIE OBRAD 

AD. 1 INTERPELACJE, WNIOSKI I ZAPYTANIA. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Roman Pietrzykowski zwrócił uwagę na 

następujące rzeczy: 

- przy studzience kanalizacyjnej naprzeciw apteki na ul. Sobieskiego zarywa się asfalt, 

głębokość to już około 10 cm, 

- dochodzą bardzo mocne słuchy o godzinach pracy lekarzy w ośrodku zdrowia, które nie 

odpowiadają rzeczywistości. Tutaj Komisja Społeczna powinna się tym mocno zająć. 
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Wczoraj był taki przypadek, że matka przyszła z lejącym dzieckiem na ręku i dowiedziała się, 

że lekarz, który powinien być tego dnia o godz. 10.00, w tym samym czasie przyjmował w 

Osieku. Myślę, że my, jako podmiot prawny już powinniśmy się tym zająć, bo to znowu 

powoli woła o pomstę do nieba. Po drugie, stan naszej przychodni w środku zaczyna 

przypominać lata sześćdziesiąte. Ośrodek jest obdrapany, obity, obtłuczony. To chyba do nich 

należy malowanie w środku? Chyba powinni już trochę w to zainwestować, 

- zniknął kosz koło cmentarza. Teraz dużo śmieci leży w stawku, u p. Bobrowicza za płotem i 

generalnie wszędzie, przy bazie GS przy płocie. Nie wiem czemu zniknął kosz. Czy nie stać 

nas na zakup nowego w inne miejsce, tylko trzeba było przenieść ten? 

- stawek przy cmentarzu podobno jest dla strażaków przewidziany jako dodatkowe ujęcie 

wody, to ja myślę, że nasi strażacy powinni teraz zacząć o niego też dbać. Jest zarośnięty, że 

makabra. Śmieci jest tam dużo. Albo go zasypiemy, albo nasza straż rzeczywiście również 

ruszy tyłek, bo ja myślę, że mówić ciągle, że coś się przydaje i jest potrzebne, a utrzymać coś 

tylko spychaniem na mieszkańców i nierobieniem nic… Widziałem w ubiegłym roku jak 

kilkoro mieszkańców próbowało to wyrwać, ale to się nie da, 

- warto by było już przed zimą puścić ciężki sprzęt to zebrania piachu, bo studzienki są 

zapychane.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że zanotował te uwagi.  

 Radny Marcin Kozera powiedział, że fajnie dzieje się na Osiedlu Leśnym, robione są 

drogi, ale niedawno zrobiona droga ul. Zielona, chodniki i ścieżka rowerowa, tam jest już 

niebezpiecznie. Grozi to przewróceniem osoby starszej. Czy przewidujemy jakiś remont tych 

chodników i dróg.  

 Burmistrz pytał, o jakim odcinku mowa, na co radny Kozera powiedział, że o ul. 

Zielonej - praktycznie całej. Tam ciężarówki wjeżdżały i porozjeżdżały.  

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że to akurat zostanie naprawione przez firmę 

po realizacji zadania. Ten odcinek, który jest zniszczony, zostanie naprawiony.  

 Radny Kozera mówił o tym, że praktycznie cały odcinek, jak się zaczyna osiedle, jak z 

góry zjedziemy, aż do góry, jest wszystko poniszczone.  

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że gdy ustaliliśmy zmiany stawek 

diet radnych, to proponowałem i Państwo się zgodzili, że będziecie w formie pisemnej 

składać uwagi, wnioski, i to, co dzieje się w waszych okręgach. Ja bym prosił, żeby do 

następnej sesji każdy, kto ma jakieś uwagi, propozycje, czy wnioski, to na piśmie do mnie 

złożył. Żeby się nie zapomniało.  

 Radny Adam Gawrzyał powiedział, że był na skórzeckim stadionie i był trochę 

zaskoczony, bo boisko było skoszone, a tam, gdzie mieszkańcy siadają, to trawa bardzo, 
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bardzo duża. Brzydko to wygląda. A druga sprawa, to sprawa starego przedszkola. Co tam 

będzie? Czy to będzie cały czas stało? No i sprawa czystości… To już naprawdę nie chcę 

mówić. Trzeba się naprawdę wziąć za ten porządek.  

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że jeżeli chodzi o stadion, to w miarę 

możliwości kosimy płytę. Niestety, jeden z naszych pracowników jest na zwolnieniu 

chorobowym i radzimy sobie jak możemy póki co. Jeżeli chodzi o przedszkole, to jestem 

bardzo zdziwiony, bo wielokrotnie na komisjach i na sesjach panie radny, mówiliśmy co 

będzie w tym obiekcie. Na czas przebudowy remizy będą tam przeniesieni strażacy, a oprócz 

tego, podmiot, który będzie realizował budowę obwodnicy Skórcza też tam ma mieć siedzibę. 

Tak więc, temat ten był wielokrotnie poruszany.  

 Mieszkaniec Kazimierz Malinowski powiedział, że ma jedno zdanie. Mamy taki 

piękny asfalt do góry. Poszła ta droga elegancka. I ta droga co robi? Nic. Wszystko nas 

zalewa. Nas zalewa. Garaże mamy zalane, mamy ulice zalane. Z tej nowej drogi. Kiedyś była 

krata przez środek zrobiona i wszystko zbierała. Wodę zbierała. A tej kraty teraz nie ma. Nie 

odbiera. Nie odbiera nic. A drugą sprawą jest Szoryca. Pan Burmistrz powie, że to są tam 

Wody Polskie jakieś i teraz pan Burmistrz tego nie zrobi. A nas zalewa. Naprawdę. 

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że zacznie od drugiego tematu. Na 

wysokości oczyszczalni ścieków już pracuje koparka, która oczyszcza Szorycę. Ona się 

przesuwa w kierunku miasta. Jeżeli chodzi o temat związany z ulicą Norwida, Wysoka Rado, 

to nie raz i nie dwa, ale kilkukrotnie w czasie NORMALNEGO deszczu jeździłem i kraty, 

które są umieszczone w ulicy Norwida, spokojnie tą wodę odbierały. Natomiast, jak jest 

deszcz ulewny, to nic nie jest w stanie tej wody odebrać. Nic. I tu musimy sobie zdać z tego 

sprawę.  

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski pytał, czy można to w jakiś inny sposób 

zabezpieczyć, żeby nie zalewało posesji? 

 Pan Kazimierz Malinowski powiedział, że po jednej stronie są cztery kraty, po drugiej 

stronie są cztery kraty na ulicy i ta woda, jak przyjdzie deszcz, to nie odbierze tego. Jak 

przyjdzie niewielka ulewa, to wszystko idzie do nas. Wszystko na dół spadnie. Nie odbierze. 

A jak była ta krata w poprzek, to odebrała wszystko. A tej kraty teraz nie ma.  

 Burmistrz powiedział, że doskonale wiemy, że ta krata, w związku ze swoim 

zużyciem, tak naprawdę już w ogóle wody nie odbierała, bo była cała zapiaszczona nie szło 

jej w ogóle otworzyć. Taka jest prawda. 

 Pan Malinowski powiedział, że była 90-tka rura, mówiłem, żeby włożyć 160-tkę. 

Rozmawialiśmy? I 160-tka była i ona powinna teraz odebrać. Jak by poszła w poprzek tej 

ulicy, to by był spokój. Pan by miał spokój, my spokój i wszystko by odebrało. Taka prawda.  
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 Burmistrz pytał, o jakiej rurze pan mówi, na co mieszkaniec odpowiedział, że 

studzienka była na przekrój drogi i była krata, która odbierała wodę, a tej kraty teraz nie ma. 

Krata jest zalana.  

 Burmistrz wyjaśnił, że krata nie jest zalana, tylko krata została zdemontowana i na 

etapie projektowania, projektanci obliczyli zlewnię wody. Dlatego jest tyle krat, ile jest. To 

robili fachowcy. I to było zrobione zgodnie z projektem. Stara krata została zdemontowana, 

bo się już do niczego nie nadawała. Natomiast problem będzie rozwiązany, o czym 

mówiliśmy też niejednokrotnie, jeżeli z Państwa strony powstanie normalny chodnik z 

normalnym krawężnikiem. I tak naprawdę wtedy problem zniknie. A tak to, co oglądaliśmy w 

sieci, w Internecie, to były filmiki po tych dużych deszczach. I to wszystko było zalane 

podczas dużych opadów. 

 Pan Kazimierz powiedział, że jak przyjdzie ulewa to tej wody też nie odbiorą 

studzienki, które są. Nie nadążą tego odebrać.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski podziękował za głos 

mieszkańca i powiedział, że trzeba się temu tematowi przyjrzeć, a nie będziemy tutaj się 

licytować kto ma rację, a kto nie ma racji. Trzeba się temu przyjrzeć i rozwiązać ten problem. 

Posesja nie może być zalewana. Koniec i kropka. 

 

AD. 2 ZAKOŃCZENIE OBRAD. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski zakończył V sesję Rady 

Miejskiej w Skórczu o godz. 16.45. Protokół zawiera 11 ponumerowanych stron maszynopisu 

i 8 załączników. 

 

 

          Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                       Krzysztof Czapiewski 

 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dn. 09.09.2024 r.  


